
9  MAI,  o  zi  încărcată  de
semnificații
11 mai 2016 9:51

de E.C. Ninu

În   ciuda  faptului  că  nu  s-a
întreprins nimic oficial pentru
derularea  festivității  acestei
sărbători, ziua de luni, 9 MAI
2016, a adunat, la „Monumentul
Eroilor”  din  Piața  Republicii,
membrii  și  simpatizanții
CULTULUI EROILOR, constituiți în
Subfiliala Mangalia a Asociației

Naționale CULTUL EROILOR „Regina Maria” și „Cultul Eroilor”
Mangalia.

Un grup de circa 25 de persoane, de vârste diferite, mergând
de la cei 4 ani, ai nepoțelului unui martir al Revoluției din
Decembrie  1989,  până  la  cei  98  de  ani  ai  „veteranului
veteranilor  de  război”,  dl  Jarcalete  Dumitru.

O mână de oameni, o coroană de flori!

Mustind din prea plinul ei, această clipită de eternitate ne-a
încărcat sufletește și ne-a revigorat spiritul.

Să poți purta pe umerii plăpânzi nu Pământul, precum Anteu, ci
întregul Univers a fost senzația care nu se uită. Și toți am
conștientizat-o, păstrând-o, tainic, într-un ungher al inimii.

            O mână de oameni, o coroană de flori!

            Cum să lipsești de la un astfel de eveniment, în
care istoria ne dezvăluie nouă, celor aleși, ceva din tainele
ei?
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            „Câți ca voi!” ar putea cineva să exclame, ironic.

            „Câți ca noi?”, am prelua noi, în replică, mândri
și interogativ, laitmotivul. Căci, totuși, am fost martorii
unei „ore astrale a omenirii”  (St. Zweig).

 

Membri și simpatizanți ai celor două asociații, ANCERM și
ACEM, ne-am dat întâlnire la tripticul „Monumentul Eroilor”
(inaugurat la 9 Mai 2008 !), alcătuit din  „Poarta Luminii”,
„Altarul” și „Înălțarea”, ultimului component așezându-i, cum
se obișuiește, în ultimul timp, și coroana noastră de flori.

Despre covârșitoarea importanță a Zilei de 9 Mai a vorbit, la
început,  semnatarul  acestor  rânduri,  punctând  SEMNIFICAȚIA
RELIGIOASĂ  („Paștele  Blajinilor”),  dar  și  cele  TREI
SEMNIFICAȚII ISTORICE (1.-anunțarea Independenței, la 9 mai
1877, în Parlament, de către Ministrul Afacerilor Externe,
Mihail  Kăgălniceanu,  hotărâre  oficializată,  a  doua  zi  de
Principele  Carol  I  al  României;  2.-capitularea  Germaniei
hitleriste, la 9 mai 1945 (deși Occidentul o sărbătorește la 8
Mai !); 3.-Ziua Europei, fixată în Declarația „Schuman”, la 9
Mai 1950), precum și cele DOUĂ SEMNIFICAȚII LITERARE (-9 mai
1895, Lancrăm, Sebeș-Alba, ziua nașterii marelui poet LUCIAN
BLAGA; -9 mai 1918, ziua morții „poetului țărănimii”, GEORGE
COȘBUC, autorul unui sugestiv volum de poezii, „Cântece de
vitejie”, închinat Războiului de Independență). Totodată, a
fost menționat și aportul unor adevărați „eroi ai artelor”,
scriitori,  pictori,  fotografi,  sculptori  ș.a.,  care  au
eternizat, în operele lor, marile momente din lupta poporului
nostru, pentru împlinirea unor scumpe idealuri.

Domnii veterani de război Dumitru Jarcalete și Gh. Aldea au
derulat câteva secvențe ale dramaticelor momente trăite în
timpul ultimei mari conflagrații, luptele urmate de retragerea
Sevastopolului  încercuit  și,  respectiv,  bombardarea
Constanței, dezarmarea unor trupe germane, pe Valea Prahovei,



după  actul  de  la  23  Augut  1944.  Ultimul  a  observat,  cu
îngrijorare, că, în contextul unei „globalizări” în forță,
riscăm să ne pierdem identitatea națională, prin neglijarea
tradițiilor și a istoriei.

Ca membre ale Subfilialei Mangalia a ANCERM, doamnele Liana
Naum și vicepreședintele Emilia Dabu (desemnată de către Liga
Navală drept „Omul Anului 2016”) au punctat importanța acestei
zile  pentru  noi,  românii,  indiferent  de  etnie,  precum  și
succesul unor activități ale membrilor asociațiilor, invitând
la  colaborare,  armonie  și  bună  înțelegere,  ceea  ce  și
caracterizează  comunitatea  Mangaliei.

Dl col. (r) Crudu Alecu, președintele Filialei Mangalia a
Asociației  Naționale  a  Veteranilor  de  Război,  a  subliniat
aportul  veteranilor  de  război  la  scrierea  unor  pagini  de
istorie națională, mărturisind cu mâhnire că, în prezent, mai
sunt  în  viață  doar  8  membri,  dintre  care  majoritatea
nedeplasabili. De aceea, sugera d-lui, ar trebui ca, măcar
lunar, aceștia să fie vizitați de către reprezentanți ai unor
instituții locale.

Dl  D.  Jiva,  președintele  Filialei  Mangalia  a  Asociației
Naționale a Cadrelor Militare în Rezervă și în Retragere, a
mulțumit pentru invitația făcută de către asociațiile „Cultul
Eroilor”, vorbind, cu mândrie, despre reprezintanții armatei
și aportul lor nu numai pe câmpul de luptă, dar și în viața de
zi cu zi a țării. Propunerea făcută, de a acorda, lunar, câte
un ajutor veteranilor de război, a fost întâmpinată cu bucurie
de auditoriu.

Au mai participat soția martirului cpt. rg II Ion Șercăianu,
cu  nepoțelul  d-ei,  președintele  Asociației  „Victoria
Revoluției din Decembrie ’89” – dl Florin Leuce, cunoscutul
cercetător științific – dr. Sorin-Marcel Colesniuc, renumitul
pictor  mangalian  Nicolae  Găgeanu,  reprezentante  ale
Ansamblului  Folcloric  „Litoral”,  cu  frumoasele  lor  costume
naționale, cadre didactice, precum dna Ibolya Negoiță, d-ei



însăși vicepreșetinte al celor două asociații reprezentate,
totodată, și de către dnii GH\heorghe Crăciun, Cornel Soare,
Romulus  Țicu,  alături  de  atâția  alții,  veniți  să  susțină
ștafeta comemorării celor care au făurit istorie.

Ca reușita acestui moment să fie cât mai mare, ne-am bucurat
de prezența profesională a dlui Ionel Rugea, de la ”Mangalia
TV”,  care,  dând  curs  invitației  noastre,  ne-a  imortalizat
trăirile, așa cum a făcut-o, de altfel, și dl Marcel Almăjanu,
de la „MangaliaOnline”.

Mesajul final au fost versurile „poetului nepereche” Mihai
Eminescu,  dintr-un  cunoscut  și  nemuritor  poem  romantic  de
junețe:

„Ce-ți doresc eu ție, dulce Românie,

            Țara mea de glorii, țara mea de dor?

            Brațele nervoase, arma de tărie,

            La trecutu-ți mare, mare viitor.

            Fiarbă vinu-n cupe, spumege pocalul,

            Dacă fiii-ți mândri aste le nutresc,

            Căci rămâne stânca, deși moare valul,

            Dulce Românie, asta ți-o doresc!”

 



De ce tac partidele și, mai
ales,  de  ce  nu-și  apără
propriul electorat?!
11 mai 2016 9:51
Aruncarea în haos a secțiilor de votare, este un motiv serios
de a formula un punct de vedere din partea unui partid de
opoziție  sau  admirator  al  conducerii  urbei.  Faptul  că
cetățenii trebuie să parcurgă distanțe mari, să aștepte la
cozi imense pentru a-și exercita dreptul de vot și să nu fie
primiți la secțiile în apropierea cărora locuiesc sunt motive
suficiente de revoltă pentru orice formațiune politică, dar în
special pentru Opoziție. Fiecare candidat are susținătorii săi
de la care așteaptă, evident, voturi, astfel că este firesc să
se implice astfel ca propriului electorat să nu i se pună
piedici.

Cum modificările survenite recent nu au fost făcute publice pe
scară largă, majoritatea cetățenilor nu au habar că nu mai pot
vota în secțiile aflate la doi pași de locuințele lor. Tocmai
de aceea, vor ajunge în situația de a aștepta liniștiți la
cozi, mai ales că multe secții au dispărut, iar când vor crede
că  vor  intra  în  posesia  buletinului  de  vot,  vor  afla  că
trebuie să meargă în altă parte. Și aici pot apărea două alte
situații la fel de ciudate, fie se vor sictiri și vor pleca
acasă, (convenabil, nu?), fie vor sta la alte cozi și mai
mari, numai că s-ar putea să nu mai apuce să voteze, din cauza
expirării timpului alocat exercitării acestui drept.

În plus, în unele locuri, cum este Fundația pentru Tineret,
amenajarea a trei secții va crea și mai mult zăpăceală, acest
spațiu nefiind vast.

Pe  de  altă  parte,  aflați  la  o  distanță  considerabilă  de
centrul  orașului,  locatarii  barăcilor,  ai  blocurilor  din

https://editiadesud.ro/de-ce-tac-partidele-si-mai-ales-de-ce-nu-si-apara-propriul-electorat/
https://editiadesud.ro/de-ce-tac-partidele-si-mai-ales-de-ce-nu-si-apara-propriul-electorat/
https://editiadesud.ro/de-ce-tac-partidele-si-mai-ales-de-ce-nu-si-apara-propriul-electorat/


apropiere, dar și cei de la IAS nu se vor mai grăbi să se
deplaseze la Fundația pentru Tineret ori la Neptun. În cazul
celor de la IAS, este greu de crezut că vor da bani pentru
microbuz pentru a vota la Neptun, oamenii având și așa o
situația materială precară.

Cu toate acestea, bravii noștri politicieni tac mâlc. Singurii
care au reacționat sunt cei de la ALDE, dar nici punctul lor
de vedere nu a fost vehement, ci mai mult informativ.

Ce să înțelegem din această mișcare, ce să înțelegem din toate
celelalte schimbări care au transformat un partid puternic și
contestatar, într-o formațiune mută?! La ce să ne gândim când
în locul unor candidați cu mari șanse au apărut alții cu sorți
de izbândă reduse spre zero? Cum i-am putea cataloga pe cei
care s-au erijat în avocați ai actualei conduceri a orașului,
pentru ca ulterior să-i vedem la inamici, pe locuri fruntașe,
unde, prin tăcere, demonstrează că au schimbat numai locul,
dar preferințele politice, nici pe departe?!

Ce părere putem avea despre ceilalți candidați, care au cel
mult șansa de a se vedea consilieri, și care acceptă tacit
orice  decizie  luată  la  nivel  local,  indiferent  cât  de
uluitoare  este?

Și atunci, ce ar trebui să facă cetățenii cu drept de vot? Să
boicoteze alegerile, să stea acasă în ziua votului, să cedeze
în  fața  jocurilor  politice  bine  ticluite,  sau  să  dea  un
bobârnac celor care încearcă să le insulte inteligența, celor
care încearcă să-i dirijeze ca pe niște copii, mergând cu
orice efort pe 5 iunie pentru a da undă verde sau sancționa pe
cei care vor puterea? Această ultimă variantă este valabilă
doar pentru cetățenii care doresc să hotărască singuri soarta
acestui oraș în declin…



”Viața  fără  droguri  =
LIBERTATE”
11 mai 2016 9:51
Școala Gimnazială ”George Coșbuc” 23 August, în parteneriat cu
Asociaţia „ProActiv pentru Comunitate” Mangalia (președinte,
ing.  Nicoleta  Griguță),  Primăria  Municipiului  Mangalia,
Primăria Comunei 23 August, Trodheim Kommune şi Phoenix Haga
Foundation implementează, în perioada 8–13 mai 2016 proiectul:
„Consolidarea  rolului  societății  civile  în  formularea
politicilor publice privind consumul de droguri în municipiul
Mangalia”, finantat de Mecanismul Financiar Norvegian, prin
Fondul pentru Relatii Bilaterale la Nivel National, gestionat
de Ministerul Fondurilor Europene.

Obiectivul general al proiectului este capacitarea societatii
civile din Romania, cu ajutorul expertizei norvegiene, pentru
participarea  activa  la  procesul  de  politici  publice  si
planificare strategica in domeniul antidrog.

În cadrul acestui proiect, Școala Gimnazială ”George Coșbuc”
23  August  a  găzduit  marți,  10  mai  2016,  la  ora  10.00  o
dezbatere pe tema ”Viața fără droguri = LIBERTATE” la care au
fost invitați reprezentanți ai administrației publice locale,
elevi, părinți, membrii ai comunității.

Partenerii  norvegieni,  Even  Ytterhus,  Rune  Hafstad,  Terje
Turoy, Stig Antonsen, lucrează de peste 20 de ani în domeniul
prevenirii consumului de droguri și al asistenței speciale în
cazul consumatorilor. Elevii din clasele gimnaziale au fost
pus întrebări privind identificarea și intervenția în cazul
persoanelor consumatoare, tipurile de dependență, tratamentele
specifice  și  au  solicitat  detalii  privind  instituțiile
speciale ale statului norvegian, care dezvoltă strategii pe
tema dată. Ei au aflat că nu există droguri ușoare, că toate
drogurile creează dependență și au urmări foarte grave care
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duc chiar la decesul persoanelor.

Concluzia  dezbaterii  a  fost  că  uniți,  tinerii  sunt  mai
puternici, iar școala, familia și comunitatea locală trebuie
sa acționeze unitar pentru combaterea acestui fenomen social
periculos ca și a celorlalte dependețe (tutun, alcool).

Ziua Astronomiei, sărbătorită
la Mangalia
11 mai 2016 9:51
Clubul de astronomie Astronauticus din Mangalia, condus de
domnul comandor(r) Vasile Chirilă, vă invită sâmbătă, orele
20:00,  în  Portul  turistic,  la  Clubul  Nautic  Callatis,  la
evenimentul  prilejuit  de  sărbătorirea  în  România  a  Zilei
Astronomiei.  Activitatea  va  consta  în  prezentarea  bolții
cerești, urmată de observații efectuate prin telescop, a lunii
și a planetelor. Intrarea va fi libera!

Ciudăţeniile  campaniei
electorale  2016!  Unele  zone
au  rămas  fără  secţii,  iar
cetăţenii nu vor mai vota în

https://editiadesud.ro/ziua-astronomiei-sarbatorita-la-mangalia/
https://editiadesud.ro/ziua-astronomiei-sarbatorita-la-mangalia/
https://editiadesud.ro/ciudateniile-campaniei-electorale-2016-unele-zone-au-ramas-fara-sectii-iar-cetatenii-nu-vor-mai-vota-in-cartierele-lor/
https://editiadesud.ro/ciudateniile-campaniei-electorale-2016-unele-zone-au-ramas-fara-sectii-iar-cetatenii-nu-vor-mai-vota-in-cartierele-lor/
https://editiadesud.ro/ciudateniile-campaniei-electorale-2016-unele-zone-au-ramas-fara-sectii-iar-cetatenii-nu-vor-mai-vota-in-cartierele-lor/
https://editiadesud.ro/ciudateniile-campaniei-electorale-2016-unele-zone-au-ramas-fara-sectii-iar-cetatenii-nu-vor-mai-vota-in-cartierele-lor/


cartierele lor!
11 mai 2016 9:51
Primăria  Mangalia,  responsabilă  cu  organizarea  alegerilor
locale programate pentru data de 5 iunie 2016, a pregătit
câteva  surprize  partidelor  politice,  candidaţilor,  dar  şi
cetăţenilor cu drept de vot. Astfel, secţiile din vecinătatea
barăcilor şi IAS Fruviileg au dispărut!  Locatarii barăcilor
vor vota la una dintre cele 3 secţii amenajate în incinta
Fundaţiei pentru Tineret, unde, odinioară, existau doar 2, iar
cei de la IAS vor vota la una dintre cele două secţii ce vor
fi deschise la Neptun, la fel şi cei care stau în curtea
Hergheliei Mangalia. Şi cetăţenii din Olimp au rămas fără
secţie, aceştia fiind nevoiţi să voteze la Neptun. Secţia Eco
Gold nu va mai primi cetăţenii din propria zonă, şi nici pe
cei din cartierele Dobrogea I şi Dobrogea II. Aceştia din urmă
se vor deplasa la Şcoala nr. 1. În schimb, secţia de la Eco
Gold îi va găzdui pe cetăţenii care au domiciliul pe străzile
TS Săveanu, Aurora, Sirenei, care au votat, de fiecare dată,
la Şcoala nr. 2, iar acestea sunt doar câteva exemple.

 

Vom reveni.

 

Alege să fii voluntar!
11 mai 2016 9:51
Începând de mâine, 10 mai a.c., Inspectoratul General pentru
Situaţii de Urgenţă lansează semenilor o provocare, aceea de a
deveni voluntar în cadrul inspectoratelor pentru situaţii de

https://editiadesud.ro/ciudateniile-campaniei-electorale-2016-unele-zone-au-ramas-fara-sectii-iar-cetatenii-nu-vor-mai-vota-in-cartierele-lor/
https://editiadesud.ro/alege-sa-fii-voluntar/


urgenţă din România.

Demersul  instituţiei  noastre  are  la  bază  beneficiile
activităţilor  de  voluntariat,  ca  expresie  a  implicării,
solidarităţii  şi  responsabilităţii  civice  şi  valorii
profesionale a acestora, materializată în sprijinul acordat
comunităților pe timpul situațiilor de urgență, dar și pentru
prevenirea lor.

După  parcurgerea  unor  programe  de  pregătire,  activităţile
derulate  alături  de  efectivele  inspectoratului  general  vor
consta în participarea la misiunile de intervenție, utilizarea
noţiunilor de bază în acordarea primului ajutor calificat,
implicarea  în  acţiunile  de  ajutor  umanitar  şi  în  cele  de
popularizare a mesajului preventiv.

Proiectul  nostru,  intitulat  „Salvator  din  pasiune”,  se  va
derula în perioada 10 mai – 29 iulie a.c., interval de timp
structurat în trei etape ce presupun recrutarea şi înscrierea
candidaţilor, analizarea dosarelor și  încheierea contractelor
de voluntariat.

 

Condiţiile pe care trebuie să le îndeplinească cei care doresc
să se alăture pompierilor salvatori  sunt următoarele:

vârsta cuprinsă între 16 şi 65 de ani;
apt din punct de vedere medical;
să nu fi fost condamnat pentru săvârşirea infracţiuni
lor cu intenţie;
să  nu  fi  pierdut  anterior  calitatea  de  voluntar  în
cadrul inspectoratelor pentru situaţii de urgenţă.

Dosarul candidatului trebuie să conţină: cererea de înscriere,
certificatul de cazier judiciar (pentru persoanele care au
vârsta  de  peste  18  ani),  copie  după  actul  de  identitate,
avizul  psihologic,  actul  doveditor  al  ultimelor  studii
absolvite sau în curs de desfăşurare, adeverinţa medicală  şi



acordul părinţilor/tutorelui legal, pentru persoanele care au
vârsta sub 18 ani.

Detalii suplimentare legate de activitatea de voluntariat pot
fi obţinute accesând site-ul Inspectoratului General pentru
Situaţii de Urgenţă – www.igsu.ro – , cel al Inspectoratului
pentru Situaţii de Urgenţă „Dobrogea” al județului Constanţa –
www.isudobrogea.ro, vă puteţi adresa biroului Resurse Umane la
numărul de telefon 0241.617.381, int. 27007-27140 sau direct
la sediul inspectoratului situat pe strada Mircea cel Bătrân,
nr.110,  Constanţa,  structură  la  nivelul  căreia  veți  putea
confirma valențele profesiei de salvator.

”TU  VOTEZI,  M.A.I.  TE
INFORMEAZĂ !”
11 mai 2016 9:51

În  contextul  organizării
alegerilor locale din acest an,
M.A.I. desfășoară o campanie de
informare  a  cetățenilor  cu
privire  la  principalele
prevederi legale referitoare la
exercitarea dreptului de vot.

 

Prin  intermediul  acestei  campanii,  alegătorii  primesc
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recomandări utile în raport cu procesul electoral: să dețină
documente  de  identitate  valabile,  să  nu  accepte  mită
electorală  și  să  respecte  confidențialitatea  votului.

 

În cadrul campaniei au fost realizate mai multe tipuri de
materiale și au fost alese modalități de promovare multiple
pentru a atinge categorii de public-țintă cât mai diverse.

 

Astfel, au fost tipărite 22.000 de afișe, format A2, care au
fost distribuite în întreaga țară pentru a fi amplasate în
locuri aglomerate, în sediile unor instituții publice cu aflux
mare de cetățeni, precum și la intrarea în secțiile de votare,
în județul Constanța fiind distribuite 700 astfel de afișe.

 

De asemenea, au fost realizate trei spoturi video și trei
audio  care  în  baza  deciziei  Consiliului  Național  al
Audiovizualului privind regulile de desfășurare în audiovizual
a campaniei electorale pentru alegerile locale din anul 2016
vor  putea  fi  inserate  de  către  radiodifuzori  la  finalul
calupurilor de spoturi publicitare electorale.

 

Spoturile M.A.I. vor fi difuzate și prin intermediul plasmelor
care sunt amplasate în locuri publice din marile orașe și în
mijloacele de transport în comun.

 

Totodată, pe pagina oficială de Internet a M.A.I., a fost
creată  o  secțiune  dedicată  alegerilor  care  conține
principalele  prevederi  legale  referitoare  la  alegeri,
contravențiile ce pot fi constatate de angajații M.A.I. și
infracțiunile prevăzute de Codul Penal, precum și link-uri



către deciziile Biroului Electoral Central și ale Autorității
Electorale Permanente.

 

Vizitatorii site-ului M.A.I. pot descărca, de asemenea, afișul
și spoturile realizate în cadrul campaniei de informare.

 

Având în vedere rolul esențial pe care mediul online îl are în
informarea  alegătorilor,  campania  M.A.I.  include  și  o
componentă de informare specială și pe contul de Facebook al
Ministerului.

 

Fostul  comandant  al
Detaşamentului de Jandarmi de
la  Neptun,  lt.-col.  Adrian
Chelu, numit prim-adjunct al
inspectorului-şef
11 mai 2016 9:51
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Activitatea  s-a  desfăşurat
astăzi, 09 mai a.c., începând cu
ora  08.00  la  sediul
Inspectoratului  de  Jandarmi
Judeţean  Constanţa.

În deschiderea ceremoniei, s-a dat citire ordinului de numire
în funcţie şi au prezentate aspecte din viaţa profesională,
evoluţia în carieră, cursuri şi stagii de pregătire absolvite
de noul prim-adjunct al inspectorului şef.

Prin ordin al Inspectorului General al Jandarmeriei Române, ca
urmare a promovării concursului organizat de către Jandarmeria
Română, începând cu data de 01 mai a.c., domnul locotenent
colonel  Adrian  Chelu,  şef  serviciu-Serviciul  Ordine  şi
Siguranţă Publică, s-a numit în funcţia de prim-adjunct al
inspectorului  şef   la  Inspectoratul  de  Jandarmi  Judeţean
Constanţa.

Domnul locotenent colonel Adrian Chelu, este născut la data de
26  septembrie   1971  în  localitatea  Turnu  Măgurele,  este
căsătorit şi are doi copii.  Din anul 1994 şi până în prezent
a îndeplinit succesiv mai multe funcţii în cadrul Jandarmeriei
Române: comandant de pluton, comandant de companie, comadant
de detaşament,  ofiţer specialist, şef serviciu Ordine şi
Siguranţă  Publică.  Este  absolvent  al  Academiei  de  Poliţie
A.I.Cuza- Facultatea de Drept. În timpul carierei militare a
urmat şi absolvit diferite cursuri de perfecţionare şi de
pregătire.

De  asemenea,   colonel  Silviu  Claudiu  Negrilă,  adjunct  al
comandantului la Unitatea Specială nr. 76 Jandarmi Protecţie
Instituţională Bucureşti, ca urmare a rezultatului obţinut la
concursul organizat,  s-a mutat în interesul serviciului la
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Inspectoratul de Jandarmi Judeţean Constanţa şi s-a numit în
funcţia de adjunct al inspectorului şef.

 

 

 

Elevii din Mangalia, victime
ale  războiului  creat  de
Primărie  cu  directorii
instituțiilor de învățământ!
11 mai 2016 9:51

Pentru  orice  administrație
publică, Educația ar trebui să
fie o prioritate, pentru că de
acest  domeniu  depinde  viitorul
comunității. Din păcate, pentru
actuala  conducere  a  urbei,
aspectul  și  dotările
instituțiilor  de  învățământ  nu
au reprezentat o urgență, ci un

prilej de a reclama,  acuza și eticheta directorii, iar din
acest război, cei care au avut de pierdut sunt elevii.

Care sunt nevoile unităților de învățământ din Mangalia? Sunt
atât de multe, încât este de neînțeles motivul pentru care au
fost trecute cu vederea. Elevii din Mangalia nu au săli de
sport, în mare parte, astfel că acolo unde acestea lipsesc,
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orele de Educație fizică se fac în clase ori în curte atât
vara,  cât  și  în  sezonul  rece.  Elevii  nu  au  dotări
ultramoderne,  nu  au  suficiente  săli  de  clasă,  de  aici  și
împărțirea acestora în două schimburi. Așa se facă că în unele
instituții, elevii de clasa a II-a sau a III-a învață după-
amiază, terminându-și cursurile seara când ajung acasă frânți
de oboseală și cu un teanc de teme pentru a doua zi.

Deși este una dintre cele mai bune unități din oraș, Școala
Generală ”Gala Galaction” și-a văzut în ultimii 8 ani, visul
de a fi extinsă ori de a se căpăta cu un corp de clădire nou,
frânt.

Proiectul a fost întocmit, depus la Serviciul Urbanism, din
cadrul  Primăriei,  dar  respins  cu  satisfacție,  din  diverse
motive.  Realitatea  este  că  reprezentanții  Primăriei  s-au
ghidat  în  luarea  măsurilor  de  descurajare  a  modernizării
școlilor  după  culoarea  politică  a  directorilor.  Este  de
notorietate declarația edilului, potrivit căruia ”Directorii
instituțiilor de învățământ din Mangalia, fac politică, fac
campanie, în loc să se ocupe de școli!”.

Așa, este, extinderea sau mansardarea Școlii nr. 5 reprezintă
o dovadă clară de campanie electorală…

Din seria aberațiilor la care a fost supus învățământul din
Mangalia,  în  dauna  elevilor,  mai  fac  parte  alocarea  unor
fonduri  infime  care  nu  ar  ajunge  nici  pentru  igienizări,
reclamarea directoarelor de 8 Martie pe motiv că au primit o
banală floare, apostrofările cadrelor didactice făcute public
 în cadrul unor întâlniri, rănirea unui elev căruia i-a căzut
o bucată de tencuială în cap, incident petrecut la Şcoala nr.
5, dar şi declaraţia uimitoare a primarului care a spus ferm
„Eu nu vin în şcoli decât dacă sunt invitat!”…

Toate aceste ”preocupări” au adus învățământul din Mangalia pe
o listă rușinoasă la nivelul județului Constanța,  numeroase
zone rurale fiind mult mai avansate la capitolul dotări.



 

Învățământul Mangaliei, umilit de comunele din județ!

 

Astfel, comuna 23 August a construit un After School în urmă
cu 4 ani. Edilul Mugur Mitrana ne-a declarat că acest proiect
l-a văzut ca pe o necesitate pentru copiii din zonă, ce sunt
ajutați  să-și  facă  temele  și  să  urmeze  diverse  cursuri
opționale  gratuit.  Și  autoritățile  publice  locale  din
Costinești au deschis un After School tot în urmă cu 4 ani,
care  dispune  de  mobilier,  material  didactic  și  aparatură
moderne. Mergem mai departe și amintim de comuna Vulturu, unde
primul proiect al edilului Eugen Berbec a fost să reabiliteze
integral școala și Căminul cultural! Despre comuna Peștera,
condusă până de curând de către Valentin Vrabie ce să mai
spunem? Aici, școala existentă a fost reabilitată cu 300.000
de euro și a fost construită o alta nouă. Mai mult, de Ziua
Copilului, toți elevii au primit câte o tabletă. De altfel,

Valentin Vrabie declara într-un reportaj pentru Pro TV că
”Bugetul Primăriei este, undeva, la 1, 7 milioane de lei noi,
17 miliarde de lei vechi. După ce dau la o parte salarii și
toate alea, rămân 100.000 de euro, bani de investiții. Și din
acești  bani,  realizăm  în  regie  proprie  toate  lucrările.
Alimentări cu apă, pietruiri de drumuri, curățenie”.

Bugetul Mangaliei este însă mult mai generos, numai că banii
au  fost  direcționați  către  lucrări  ineficiente  și  chiar
inutile  (mărețul  sens  giratoriu!)  ori  către  proiecte
nefinalizate,  aproape

să-și dea duhul, salvate pe ultima sută de metri de banii
cetățenilor  (Parcul  de  betoane  Ever  Green,  Aleea  Zidului,
pardon, a Teilor).

Din  toată  această  înverșunare  și  crispare  a  autorităților
publice locale, care au invocat, obsesiv, trecutul în loc să



se  concentreze  pe  prezent,  au  ieșit  repetenți  elevii  din
Mangalia, iar pentru aceştia nota de trecere o reprezintă
dorința  de  a  nu  se  mai  întoarce  în  orașul  natal,  după
finalizarea  studiilor.

Sportivii  „Callatis  Fight
Club” a câştigat 16 medalii
la cea mai recentă competiţie
de Jiu Jitsu Brazilian
11 mai 2016 9:51
În data de 7 mai  2016, la Tecuci, s-a desfăşurat competiţia
de Jiu Jitsu Brazilian – BELT LEAGUE -VIPGUARD 2016.

Potrivit  antrenorului  George  Trandafirescu,  „Clubul  nostru
Callatis Fight Club a participat cu un număr de 15 sportivi,
obţinând 16 medalii din care 1 aur, 5 argint şi 10 bronz”.

Iată, câştigătorii:

 

Aur

Kiralyfyi David Andrei – juvenil

 

Argint

Ficiu Ciprian – master

Barbu Octavian – juvenil
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Preda Rares – juvenil

Darjan Simona – juvenil

Buzea Sara – juvenil

 

Bronz

Pilat Ovidiu x 2 – adult şi master

Ciolac Ionut – master

Apostol Eric  – juvenil

Bratu Denis  – juvenil

Ciolac Albert – juvenil

Pilat Ştefan – juvenil

Osip Arian – juvenil

David Darius – juvenil

Ciocârlan Cezar – juvenil

„A fost o competiţie grea, dar şi frumoasă în acelaşi timp,
adunând un număr de 340 de sportivi . Echipa noaastră s-a
comportat bine, având în vedere şi faptul că mai mult de 60%
din sportivi au fost la prima lor participare, iar emoţiile au
fost pe masură. Mulţumim tuturor pentru implicare, efort şi ne
mândrim  că  am  reuşit  împreună  să  urcăm  iar  Mangalia  pe
podium”, a mai spus George Trandafirescu.

 

 



Bunuri  susceptibile  a  fi
contrafăcute  depistate  la
P.T.F. Vama Veche
11 mai 2016 9:51
Poliţiştii  de  frontieră  din  cadrul  Gărzii  de  Coastă  au
depistat un cetăţean român care a încercat să introducă în
ţară articole de îmbrăcăminte şi încălţăminte susceptibile a
fi contrafăcute.

În data de 07.05.2016, în jurul orei 03.00, în P.T.F. Vama
Veche,  s-a  prezentat  pentru  efectuarea  formalităţilor  de
frontieră cetăţeanul român, T.L., în vârstă de 40 de ani,
domiciliat în municipiul Galaţi, călătorind ca însoţitor într-
un autocar ce efectuează curse pe ruta

Turcia – România.

În  urma  controlului  specific,  poliţiştii  de  frontieră  au
descoperit, în bagajele personale ale persoanei în cauză,  117
de  articole  de  îmbrăcăminte  şi  încălţăminte,  care  purtau
însemnele unor mărci cunoscute şi care sunt susceptibile a fi
contrafăcute,  cu  o  valoare  de  7.800  lei  dacă  ar  fi  fost
originale.

Bărbatul a declarat că a achiziţionat bunurile din Istanbul
pentru a le comercializa în România.

Poliţiştii  de  frontieră  efectuează  cercetări  sub  aspectul
săvârşirii infracţiunii de „punere în circulaţie, fără drept,
a unui produs purtând o marcă identică sau similară cu o marcă
înregistrată  pentru  produse  identice  sau  similare  şi  care
prejudiciază  pe  titularul  mărcii  înregistrate”,  faptă
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prevăzută şi sancţionată de art. 90, alin. 1, lit. b din Legea
84/1998, iar bunurile au fost ridicate până la finalizarea
cauzei.

 

 

Școala  Gimnazială  ”George
Coșbuc”  23  August
implementează  un  proiect
privind prevenirea consumului
de droguri la Mangalia
11 mai 2016 9:51
Școala Gimnazială ”George Coșbuc” 23 August, în parteneriat cu
Asociaţia  „ProActiv  pentru  Comunitate”  Mangalia,  Primăria
Municipiului  Mangalia,  Trodheim  Kommune  şi  Phoenix  Haga
Foundation implementează, în perioada 8–13 mai 2016 proiectul:
„Consolidarea  rolului  societății  civile  în  formularea
politicilor publice privind consumul de droguri în municipiul
Mangalia”, finantat de Mecanismul Financiar Norvegian, prin
Fondul pentru Relatii Bilaterale la Nivel National, gestionat
de Ministerul Fondurilor Europene.

Obiectivul general al proiectului este capacitarea societatii
civile din Romania, cu ajutorul expertizei norvegiene, pentru
participarea  activa  la  procesul  de  politici  publice  si
planificare strategica in domeniul antidrog, prin crearea si
dezvoltarea unui parteneriat activ in domeniul prevenirii si
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asistentei victimelor consumului de droguri,  in Municipiul
Mangalia  si  zonele  turistice  limitrofe,  unde  fenomenul
consumului  recreativ  de  droguri  este  prezent.  Elementul
fundamental  al  acestui  obiectiv  il  reprezinta  largirea
accesului  ONG  de  la  nivel  local  in  procesul  de  politici
publice, precum si instruirea comunitatilor locale cum sa se
implice  activ  si  eficient  in  monitorizarea  si  evaluarea
politicilor  publice  într-un  domeniu  care  rezintă  riscuri
pentru  populația  locală,  pentru  cei  tineri,  deopotrivă  și
pentru turiști.

Prin acest obiectiv ne propunem sa identificam soluţii pentru
depaşirea  dificultaţilor  intalnite  in  practica,  oferind
comunitatilor  locale  si  specialistilor  in  domeniu  care
lucreaza la nivel local, oportunitatea de a participa la un
schimb de experienta cu partenerii norvegieni.

Obiectivele  propuse  contribuie  la  utilizarea  rezultatelor
pozitive obţinute in urma implementarii politicilor publice in
domeniul drogurilor in Norvegia. Demersul se inscrie in cadrul
normativ  naţional  şi  respecta  principiile  fundamentale  ale
Uniunii  Europene:  respectul  faţa  de  demnitatea  umana,
libertate,  democraţie,  egalitate  şi  stat  de  drept  iar  
obiectivele propuse sunt de natura a genera pana in anul 2020
un impact favorabil al masurilor şi intervenţiilor in domeniul
drogurilor, pornind de la o abordare coerenta şi eficienta, cu
un plus de valoare in ceea ce priveşte implicarea societatii
civile  in  dezvoltarea  mecanismelor  de  cooperare  la  nivel
local.

În cadrul acestui proiect, Școala Gimnazială ”George Coșbuc”
23  August  va  găzdui  marți,  10  mai  2016,  la  ora  10.00  o
dezbatere pe tema ”Viața fără droguri = LIBERTATE” la care
sunt invitați reprezentanți ai administrației publice locale,
elevi, părinți, membrii ai comunității.



„S-a  împlinit  jumătate  de
vis!”  Proiectul  înființării
Clubului  Sportiv  Mangalia,
mai aproape de realitate!
11 mai 2016 9:51

Comunicat de presă

 

Astăzi,  08.05.2016,  proiectul
pentru  reablitarea  sportului  a
fost  introdus,  oficial,  în
programul electoral al domnului
Zanfir Iorguș, motiv pentru care
îi  mulțumesc  pentru  susținerea
acordată  proiectului,  cât  și
pentru  interesul  său  de
sprijinire  a  sportului.

Timp de 2 luni, am lucrat la găsirea unei soluții pentru
reabilitarea  și  susținerea  sportului  de  masă,  cât  și  de
performanță. Împreună cu antrenori, profesori și președinți
din Municipiul Mangalia, dar și din județul Constanța, am
ajuns la implementarea unui proiect palpabil și profesionist.

Pentru ca toate problemele ramurilor sportive să dispară, în
proiectul acesta se regăsește singura soluție, în momentul de
față, pentru salvarea sportului din Mangalia.
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La momentul actual, aproximativ  1.080 de copii fac parte din
proiect, pe parcurs, sper, ca toate ramurile sportive să se
alăture proiectului.

În  ce  constă  Proiectul:  înființarea  “Clubului  Sportiv
Mangalia”  :

C.S.M.  Mangalia  va  avea  personalitate  juridică  de  drept
public,  organizată  sub  forma  unei  instituții  publice  în
subordinea Consiliului Local al municipiului Mangalia și va
funcţiona  conform  prevederilor  Legii  nr.  69/2000  –  “Legea
Educaţiei Fizice şi Sportului”.

Durata de funcţionare a Clubului Sportiv Municipal Mangalia
este nelimitată.

Scopul  C.S.M.  Mangalia  este  încurajarea,  promovarea  și
dezvoltarea  sportului  pentru  toți,  precum  și  sportul  de
performanță, selecţia, pregătirea și participarea sportivilor
la  competiții  interne  și  internaţionale  pentru  promovarea
imaginii comunității locale.

Administrația  publică  va  susține  material  necesitățile
diverselor ramuri sportive (echipamente, deplasări, taxe de
arbitraj  etc.),  cât  și  salariile  antrenorilor,  pentru  că
activitatea acestora necesită timp, efort și dăruire și este
corect ca acestea să fie retribuite ca orice altă muncă.

În cadrul Clubului Sportiv Municipal Mangalia, vom integra
toate  disciplinele  sportive.  Acestei  structuri  îi  vor  fi
încredințate  în  administrare  Baza  Sportivă  Pescăruș,  Baza
Sportivă a Liceului ”Ion Bănescu”, Baza Sportivă din cartierul
de case, stadionul central, stadionul Neptun și cel de rugby.

Vor  fi  încheiate  parteneriate  cu  Liceul  Tehnologic  ”Ion
Bănescu” și Liceul Teoretic ”Callatis” în ceea ce privește
folosirea sălilor de sport în afara cursurilor școlare.

Stadionul Neptun va fi reabilitat complet, construind noul



centru de copii și juniori.

În același timp, vom încheia parteneriate între acest centru
de juniori și echipele de fotbal din Liga I din campionatul
intern.Tot aici, vreau să subliniez faptul că, dacă lucrurile
vor merge bine după primul an, vom încerca să realizăm un
parteneriat cu centrele de juniori din străinatate.

Cei mai talentați copii vor avea ocazia să facă parte dintr-un
program  de  schimb  de  experiențe,  alături  de  antrenori  și
jucători de elită.

Activitatea  clubului  va  fi  coordonată  de  un  Consiliu  de
Administrație ai cărui membri  vor fi, exclusiv, antrenori și
profesori  pentru  fiecare  disciplină  sportivă.  Cu  acordul
Consiliului Local Mangalia, aceștia vor desemna un președinte
care se va ocupa de conducerea executivă a acestui club.

Supravegherea  şi  controlul  C.S.M.Mangalia,  se  vor  face  de
către  Consiliul  Local  al  municipiului  Mangalia,  Primarul
Municipiului Mangalia şi de către organismele cu atribuţii de
control în domeniu.

Pentru  mine,  viitorul  copiilor,  care  își  doresc  să  facă
performanță și să reprezinte cu succes municipiul nostru în
competiții naționale cât internaționale, este important.

Sportul trebuie susținut atât financiar, cât și moral, dar mai
ales pentru că sunt copiii Municipiului Mangalia, ce ne-au
reprezentat și o să ne reprezinte, cu brio, la fiecare ramură
sportivă în parte.

Cred cu toata inima în acest proiect, cred cu toată inima în
talentele deosebite ale fiecărui copil ce practică un sport,
cred în sport, fiindcă reprezintă disciplină și respect!

Andrei  Pătrașcu,  student,  inițiatorul  proiectului  privind
înființarea Clubului Sportiv Mangalia



Tineri bănuiţi de sustragerea
unui  motor  de  barcă,
identificaţi  de  către
poliţiştii din Costineşti
11 mai 2016 9:51
În urma investigaţiilor efectuate în cazul furtului unui motor
de barcă, poliţiştii din cadrul Poliţiei Staţiunii Costineşti
au identificat 3 tineri, cu vârste cuprinse între 19 şi 28 de
ani, toţi din localitate, bănuiţi de comiterea faptei.

Aceştia, în noaptea de 22/23.04.2016, profitând de faptul că,
un localnic a lăsat neasigurat, în faţa porţii de acces în
curtea locuinţei un peridoc pe care era amplasată o barca, i-
au sustras motorul prin demontare, cauzând un prejudiciu în
valoare de 7.200 lei.

Motorul bărcii a fost recuperat de către poliţişti şi predat
păgubitului,  cercetările  fiind  continuate  pentru  săvârşirea
infracţiunii de furt calificat.

Ministerul Sănătaţii a făcut
publică  lista  spitalelor
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depistate  cu  probe
neconforme. Mangalia se află
pe această listă!
11 mai 2016 9:51

COMUNICAT

Pentru  informarea  cetăţenilor,  Ministerul  Sănătăţii,  cu
aprobarea Parchetului General face publică lista unităţilor
sanitare în cadrul cărora au fost depistate probe neconforme
în urma controalelor realizate conform dispoziţiei ministrului
Sănătăţii prin intermediul Direcţiilor de Sănătate Publică din
ţară.

Totodată, precizăm faptul că pentru siguranţa pacienţilor, în
unităţile sanitare în care s-au înregistrat neconformităţi, au
fost  luate  toate  măsurile  administrative  perntru  evitarea
oricărui  risc  la  adresa  pacienţilor,  respectiv  suspendarea
produselor dezinfectante în cauză.

De  asemenea,  Ministerul  Sănătăţii  informează  faptul  că
acţiunile de control continuă, fiind totodată luate măsuri de
auditare  a  contractelor  derulate  de  unităţile  sanitare  cu
firma HexiPharma.

 

Nr.
crt.

Judetul Unitatea sanitara

1 AB
Spital Judeţean de Urgenţă Alba

Iulia

2 BC
Spital Judeţean de Urgenţă Bacau

Spital Municipal de Urgență
Moinești
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3 BV
Spital Clinic de Copii Brașov

Spital Făgăraș

4 BR
Centru integrat medicală

paleativă

5 CS Spital de Urgență Reșița

6 CL

Spital Orășenesc Lehliu Gară

Spital Psihiatrie Săpunari

Spital Călărași Pneumologie

Spital de Urgență Călărași

Spital Municipal Oltenița

7 CJ

Institutul Inimii „Nicole
Stăncioiu” Cluj

Institut Oncologic „Prof. dr. Ion
Chiricuță” Cluj Napoca

8 CT

Spital Clinic de
Pneumoftiziologie

Spital Municipal Mangalia

Spital Orășenesc Hârșova

Sanatoriu Balnear și de
Recuperare Techirghiol

9 DJ
Spital Municipal Filantropia

Craiova

Spital Municipal Calafat

10 GL

Spital Clinic Județean de Urgență
” Sf. Apostol Andrei” Galai

Spital Clinic de Urgență pentru
Copii „Sf. Ioan” Galați

11 GJ Spital Orășenesc Bumbești – Jiu

12 HR Spital Municipal Gheorghieni



13 IS
SP OG Cuza Vodă Iași

Spital clinic de psihiatrie
“Socola” Iaşi

14 MS
Spital Județean de Urgență Targu

Mures

15 NT
Spital Județean de Urgență Piatra

Neamț

16 OT
Spital Județean Slatina

Spital Municipal Caracal

17 PH
Spital Județean de Urgență

Ploiești

18 SM Spital Orășenesc Negrești Oaș

19 SV

Spital Psihiatrie Câmpulung
Moldovenesc

Spital Psihiatrie Cronici Siret

Spital Municipal Rădăuți

Spital Orășenesc Gura Humorului

Spital Municipal Fălticeni

20 TM SC Materna Care SRL

21 TL Spitalul Județean Tulcea

22 VL
Spital Municipal Drăgășani

Spital Orășenesc Horezu



23 BUC

Institut Național de
Endocrinologie Parhon

Spital de Urgență Pantelimon

Spital Clinic de Urgență
București

Institut de Pneumoftiziologie
Marius Nasta

Spital Sf. Stefan

Spital Clinic de Urgență Sf. Ioan

Spital Clinic Dr. Ioan
Cantacuzino

Spital de Nefrologie Carol Davila

Spital Universitar de Urgență
 

Aceasta  este  lista  ALDE
pentru Consiliul Local
11 mai 2016 9:51

Leonard Tănase – inginer1.
Nicolae Moroianu – economist2.
Dragoș Bociog – economist3.
Laura Cîrlan – medic4.
Constantin Podgoreanu – medic5.
Magdalena Dumitrescu – medic6.
Buzea Ramona Doina – profesor7.
Carmen Ghioca – inginer8.
Petru Bodoga – inginer9.
Valentin Apostol – economist10.
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Elena Viereanu – jurist11.
Gabriel Savin Ciupercă – maistru12.
Marin Geileanu – sudor13.
Petru Strugariu – biolog14.
Monica Belu – profesor15.
Gheorghe Dobre – tehnician16.
Rareș Savischi – economist17.
Sorin Halibei – economist18.
Tanțica Gavrilă – economist19.
Ilmi Suliman – lăcătuş mecanic20.
Ciprian Andronic – frigotehnist21.
Stan Tîrcomnicu – lucrător comercial22.
Raluca Rorman – Inginer23.
Dumitru Grigoruță – subofițer (r)24.

Liliana  Enacache,  candidat
M10 la Primăria Limanu: „Voi
fi Primarul oamenilor, nu al
intereselor politice!”
11 mai 2016 9:51

Sunteţi, aşa cum vă place să vă
numiţi, o  „fiică“ a comunei Limanu.
Ce ne puteţi spune, la începutul
interviului nostru, despre omul
Fevronia Liliana Enacache?

https://editiadesud.ro/liliana-enacache-candidat-m10-la-primaria-limanu-voi-fi-primarul-oamenilor-nu-al-intereselor-politice/
https://editiadesud.ro/liliana-enacache-candidat-m10-la-primaria-limanu-voi-fi-primarul-oamenilor-nu-al-intereselor-politice/
https://editiadesud.ro/liliana-enacache-candidat-m10-la-primaria-limanu-voi-fi-primarul-oamenilor-nu-al-intereselor-politice/
https://editiadesud.ro/liliana-enacache-candidat-m10-la-primaria-limanu-voi-fi-primarul-oamenilor-nu-al-intereselor-politice/
http://editiadesud.ro/wp-content/uploads/2016/05/v.jpg


M-am  născut  şi  am  crescut  în  comuna  Limanu,  sunt
administratorul  unei  firme  comerciale  din  domeniul
farmaceutic, sunt căsătorită și am un băiat, ofițer în Marina
Comercială. Timp de doisprezece ani am deţinut funcţia de
preşedinte al PSD Limanu dar, din cauza unei decizii abuzive,
am fost înlăturată de la conducerea filialei. Atunci a fost
momentul  în  care  am  decis  să  mă  alătur  unei  echipe  noi,
tinere,  condusă  de  Valentin  Vrabie,  fostul  edil  local  de
Peştera,  a  cărui  activitate  este  recunoscută  la  nivelul
întregii  ţări.  Cu  sprijinul  lui  şi  având  drept  model
administraţia publică locală impusă de domnia sa la Peştera şi
având alături o echipă formată din oameni curajoşi, care vor
să schimbe lucrurile în comuna Limanu, am decis să candidez la
primăria localităţii mele.

Spuneţi  că,  împreună  cu  echipa  dumneavoastră,  doriţi  atât
schimbarea  modalităţii  de  a  face  politică,  cât  şi
administraţie locală. Unde credeţi că s-au făcut cele mai mari
greşeli în ultimii ani la Limanu şi cum le puteţi îndrepta?

Infrastructura  este  punctul  nevralgic  al  celor  patru
localităţi care alcătuiesc Limanu. Sunt kilometri întregi de
drumuri neasfaltate şi zeci de cartiere care, nici până azi,
nu au canalizare sau curent electric. Suntem o zonă care, din
punct de vedere turistic, ne putem „bate“, oricând, cu Mamaia
sau Eforie, dar avem nevoie să oferim turiştilor tot confortul
de care au nevoie. Ori, acest lucru nu se poate face cu străzi
neasfaltate, cu unităţi hoteliere fără un sistem de canalizare
sau cu trotuare care arată ca acum o sută de ani. Trebuie să
punem la dispoziţia localnicilor şi turiştilor, deopotrivă, a
unor zone de promenadă, cu trasee turistice bine delimitate.
Dumnezeu ne-a oferit una dintre cele mai generoase şi mai
frumoase plaje, care, însă, este lăsată de izbelişte, mai ales
după terminarea verii. Un alt punct de interes maxim pentru
locuitori este preţul apei potabile: după modelul implementat
de Valentin Vrabie, primarul care a avut curajul să elimine
din comuna sa monopolul unei societăţi ce practică preţuri



exorbitante, vreau ca şi locuitorii mei să beneficieze de apă
curentă  la  preţul  de…  un  leu!  O  altă  investiţie  pe  care
trebuie să o încurajăm, mai ales că va veni în mod deosebit în
sprijinul turismului din zonă este cea a aducţiunii de gaze
naturale.  Acest  proces  trebuie  să  continue  şi  să  fie
implementat în toate localităţile noastre. Din punct de vedere
edilitar,  aş  mai  adăuga  eu,  vreau  să  redau  comunei  mele
„culoarea“: ne lipsesc verdeaţa copacilor, veselia florilor…
Printr-un proces de plantare de arbori şi flori sper să readuc
bucuria în sufletele consătenilor mei.

Aţi vorbit despre turismul din sudul litoralului. De obicei,
când vine vorba despre această latură a economiei locale, cu
toţii ne gândim strict la aria Vama Veche-2 Mai. Cum credeţi
că s-ar putea „extinde“ acest turism şi în celelalte zone ale
comunei?

Avem un port turistic mic, dar cochet, mai bine amenajat chiar
decât cel de la Mangalia şi pe care îl putem dezvolta şi mai
mult oferind facilităţi pentru investitorii serioşi. Avem o
rezervaţie naturală unică în Europa, cea de la Hagieni, extrem
de puţin pusă în valoare. Nu mai vorbesc despre Mănăstirea
Limanu-Hagieni,  cu  hramurile  „Naşterea  Maicii  Domnului“  şi
„Sfântul Prooroc Ilie Tesviteanul“, loc de pelerinaj pentru
mulţi credincioşi care, însă, din cauza drumului de multe ori
impracticabil, cu greu ajung să se roage aici. Toate acestea
sunt obiective de care actuala administraţie locală aproape că
a uitat, dar care, o dată ce voi ajunge la primărie, le voi
scoate la lumină, sprijinind la promovarea lor în zonă, dar şi
la nivel naţional.

Aţi afirmat că, alături de dumneavoastră, se află o echipă
tânără,  de  oameni  muncitori  şi  care  vor  să  facă  politica
cetăţenilor  şi  nu  pe  cea  a  intereselor  de  grup.  Pentru
viitorul comunei Limanu, copiii, ce proiecte aveţi?

Într-adevăr, copiii sunt speranţa noastră de mai bine, ei sunt
cei ce ne oferă impulsul de a merge mai departe şi de a ne



dori ca localitatea nostră să prospere. Copiii reprezintă şi
principala mea preocupare: trebuie să investim în educaţia
lor, în cultura şi în sănătatea lor! Tocmai de aceea, voi
încuraja  modernizarea  tuturor  unităţilor  de  învăţământ  din
Limanu  şi  2  Mai,  asigurarea  transportului  gratuit  pentru
elevi, alături de demararea proiectului de “After School“ şi
pregătirea suplimentară a copiilor în afara orelor de curs. În
plus, consider că satul Hagieni, uitat parcă de tot de actuala
administraţie, merită să fie „legat“ de restul localităţilor.
O problemă spinoasă pentru copiii de aici o constituie tocmai
lipsa unui traseu regulat de transport, care să îi ducă şi să
îi aducă de la şcoală. Hagieniul trebuie, din nou, legat de
civilizaţie! Tot aici, dar şi Vama Veche, la 2 Mai şi la
Limanu,  trebuie  asigurată  asistenţa  medicală  permanentă,
pentru a nu mai fi nevoiţi să apelăm la serviciile medicale
din Mangalia!

Pe lângă multe altele, copiii noştri trebuie să redescopere şi
actul cultural, de care, de prea mult timp, au fost privaţi:
voi reabilita căminele culturale din comună, unde voi înfiinţa
câte o bibliotecă şi o sală de lectură. Totodată, printr-un
parteneriat public-provat vom organiza tabere de vară pentru
elevii localităţii. Nu în ultimul rând, consider că trebuie
definitivate,  cât mai repede, lucrările la terenul de sport
şi, ca o prioritate pentru mine, va fi susţinerea echipei de
fotbal  a  seniorilor,  dar  şi  înfiinţarea  unei  echipe  de
juniori.

Latura socială a vieţii unei comunităţi cu oameni care se
cunosc  foarte  bine  între  ei  este,  de  foarte  mult  ori,
neglijată de administraţiile publice locale. Ce măsuri credeţi
că  puteţi  lua,  în  calitate  de  edil  local,  pentru  aceste
cazuri?

Asistenţa  socială  pentru  familiile  nevoiaşe  este  crucială
pentru o comunitate mică, dar inimoasă, ca aceea de la Limanu.
Susţin cu tărie înfiinţarea unei Cantine Sociale, precum şi
acordarea de pachete cu alimente pentru cei care, de multe



ori, nu au ce pune pe masă de la o zi la alta. Consider,
totodată, că, pentru familiile cu mai mult de patru copii,
primăria poate face un efort financiar, acordându-le un ajutor
în bani. Iar drept semn de recunoştinţă pentru bunicii noştri,
cei care ne-au dat viaţă şi care, de cele mai multe ori, trec,
tăcuţi, în ultimii ani ai vieţii, fără prea multe bucurii,
consider că, trebuie le oferim o indemnizaţie la împlinirea a
70, 75, 80, 85, 90, 95 şi chiar 100 de ani. Şi, tot pentru ei,
consider că trebuie înfiinţate cluburi pentru pensionari, unde
să îşi petreacă, în mod activ, în compania prietenilor, timpul
liber.

Zona  Limanu,  pe  lângă  faptul  că  este  una  în  continuă
dezvoltare  turistică,  este  şi  o  arie  agricolă  destul  de
rodnică.  Cum  credeţi  că  ar  putea  fi  încurajaţi  fermierii
comunei dumneavoastră?

Pentru a încuraja activitatea micilor fermieri de pe raza
comunei  cred  că  trebuie  înfiinţate  puncte  de  colectare  a
produselor agricole, dar şi un centru de colectare a lânei.
Doresc înfiinţarea unui târg comunal, care va deveni un punct
de  atracţie  pentru  locuitorii  din  Mangalia,  ce  doresc  să
cumpere  produse  agricole  bio.  Şi,  nu  în  ultimul  rând,
fermierii harnici, cu rezultate foarte bune, vor fi premiaţi
de primărie.

Am lăsat spre final proiectele pe care vi le doriţi strict în
relaţia primar-cetăţean. Ce consideraţi că trebuie schimbat în
felul în care se face administraţie publică, la ora actuală,
la Limanu?

Administraţia locală trebuie să fie un serviciu public adresat
tuturor  cetăţenilor  şi  nu  celor  afiliaţi  unui  partid  sau
altul. Voi fi primarul tuturor cetăţenilor comunei, indiferent
de  simpatiile  politice  ale  fiecăruia.  Periodic,  pe  lângă
audienţele  cu  cetăţenii  comunei,  voi  organiza  adunări  în
cadrul cărora voi prezenta stadiul de derulare al proiectelor
primăriei.  Şedinţele  de  consiliu  vor  fi,  fără  excepţie,



publice, la care pot asista toţi locuitorii comunei. Site-ul
oficial  al  primăriei  Limanu  va  fi  reactualizat,  cu  toate
proiectele de hotărâre ale şedinţelor Consiliului Local. Şi,
ca un proiect imediat după ce voi ocupa fotoliul de primar,
voi  revizui  toate  deciziile  ilegale  luate  de  fosta
administraţie  publică  locală.

Doamnă Fevronia Liliana Enacache, de ce aţi ales să faceţi
politică şi, mai mult, să candidaţi la scaunul de primar,
într-o perioadă în care politicienii nu sunt, nici pe departe,
bine văzuţi, ci, dimpotrivă, reprezintă pentru marea masă a
românilor, o sursă de corupţie?

Oamenii dintr-o comunitate mică, aşa ca a mea, nu au judecat
niciodată culoarea politică a primarului, ci acțiunile lui.
Foarte mulți dintre noi ne-am pierdut încrederea în clasa
politică,  dar  oamenii  sunt  cei  care  fac  clasa  politică.
Politica este bună atunci când este în favoarea oamenilor, nu
a intereselor personale; oamenii s-au săturat de promisiuni și
de vorbe goale aruncate în campaniile electorale. Nu vă promit
ceva ce nu pot face, dar vă pot promite că nu vă voi dezamăgi!
Voi accepta criticile justificate și voi corecta erorile când
sunt semnalate.
Voi fi Primarul oamenilor, nu al intereselor politice!

Așa să-mi ajute Dumnezeu!

[fbvideo
link=”https://www.facebook.com/FevroniaLilianaEnacache/videos/
994149440665144/” width=”500″ height=”400″ onlyvideo=”1″]



A  început  campania
electorală!  Iată  ce  nu  au
voie  candidaţii  să  facă,
potrivit  noii  legi  şi
secţiile  de  votare  din
Mangalia
11 mai 2016 9:51

Azi  începe  campania  electorală
pentru  alegerile  locale,  data
acestora fiind stabilită pentru
5  iunie.  Noua  lege  care
reglementează  inclusiv
desfăşurarea  campaniei
electorale, votată în 2015, este
mult  mai  restrictivă.  Potrivit
Legii  115/2015,  este  interzisă

organizarea  acţiunilor  de  campanie  electorală  în  unităţile
militare, precum şi în spaţiile din şcoli şi universităţi în
perioada de desfăşurare a cursurilor.

Primarii  sunt  obligaţi  ca,  până  la  începerea  campaniei
electorale,  să  stabilească  locuri  speciale  pentru  afişaj
electoral,  ţinând  seama  de  numărul  partidelor  politice,
alianţelor politice şi alianţelor electorale care declară că
depun  liste  de  candidaţi,  candidaturi  pentru  funcţia  de
primar,  cât  şi  de  candidaţii  independenţi.  Aceste  locuri
trebuie să fie situate în zone frecventate de cetăţeni, fără
stânjenirea circulaţiei pe drumurile publice şi a celorlalte
activităţi din localităţile respective, informează Agerpres.

Pe un panou electoral, fiecare partid politic ori candidat
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independent  poate  aplica  un  singur  afiş  electoral,  fiind
interzise  afişele  electorale  care  combină  culori  sau  alte
semne grafice astfel încât să evoce simbolurile naţionale ale
României sau ale altui stat.

Primarul,  cu  sprijinul  poliţiei  locale  sau  cu  sprijinul
efectivelor  MAI,  asigură  integritatea  panourilor,  afişelor
electorale  şi  a  altor  materiale  de  propagandă  electorală
amplasate în locuri autorizate.

Singurele  materiale  de  propagandă  electorală  permise  în
perioada campaniei sunt: afişe electorale cu dimensiunile de
cel mult 500 mm o latură şi 350 mm cealaltă latură; afişele
electorale prin care se convoacă o reuniune electorală vor
avea 400 mm o latură şi 250 mm cealaltă latură şi vor fi
amplasate în locurile speciale pentru afişaj; materiale de
propagandă electorală audio sau video, difuzate de mass-media
audiovizuală;  publicitate  în  presa  scrisă;  materiale  de
propagandă  electorală  online;  broşuri,  pliante  şi  alte
materiale tipărite.

Potrivit  legii,  se  interzice  competitorilor  politici  să
utilizeze în campania electorală bannere, mesh-uri, panouri
publicitare,  steaguri  publicitare,  calcane,  ecrane
publicitare, indicatoare publicitare direcţionale, structuri
de  publicitate  autoportante,  publicitate  luminoasă,
publicitate  pe  vehicule.

Vă prezentăm, mai jos, lista secţiilor de votare, precum şi
locurile de afişaj electoral din Mangalia.
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Delimitarea secţiilor de votare din municipiu o puteţi găsi
aici:

www.mangalia.ro/wp-content/uploads/2016/05/Dispozitie-263-din-
2016.pdf

Creştin  ortodocşii
sărbătoresc,  astăzi,  Izvorul
Tămăduirii
11 mai 2016 9:51
În fiecare an, în prima vineri după Paşte, Biserica Ortodoxa
sărbătoreşte  Izvorul  Tămăduirii.  Creștinii  care  vin  la
biserică iau parte la slujba de sfințire a apei, cunoscută și
sub numele de Aghiasma Mică.

La originea acestei sărbători se află o minune petrecută în
apropierea Constantinopolului. Potrivit Tradiției, un orb a
primit vederea după ce s-a spălat cu apa unui izvor din jurul
acestui loc. Orbul ajunge la izvor datorită împăratului Leon
(457-  474),  pe  atunci  neîncoronat,  care  împlinește
descoperirea făcută de Maica Domnului: „Nu este nevoie să te
ostenești, căci apa este aproape. Pătrunde, Leone, mai adânc
în pădure și, luând cu mâini apa tulbure, potolește cu ea
setea orbului și unge cu ea ochii lui cei întunecați”.

Mai târziu, când Leon ajunge împărat, ridică pe locul unde s-a
petrecut minunea o biserică cu hramul „Izvorul Tămăduirii”.
Aici primește vindecare de o boală grea și împăratul Justinian
(526-575), care ridică drept mulțumire o biserică și mai mare.
Biserica zidită de împăratul Justinian a fost distrusă în anul
1453, de turci.

https://editiadesud.ro/crestin-ortodocsii-sarbatoresc-astazi-izvorul-tamaduirii/
https://editiadesud.ro/crestin-ortodocsii-sarbatoresc-astazi-izvorul-tamaduirii/
https://editiadesud.ro/crestin-ortodocsii-sarbatoresc-astazi-izvorul-tamaduirii/


Ce nu ai voie să faci în această zi

În ziua de vineri nu se face nici o treabă casnică. Nu se
spală și nici nu se calcă rufe. Se spune că cine respectă
acest  obicei,  va  avea  un  loc  asigurat  în  Rai,  scrie
libertatea.ro. Gospodinele respectă ziua de prăznuire şi nu
spală, nu calcă rufe şi nu croiesc un lucru de îmbrăcămite,
pentru că acesta nu va fi de folos şi nu va fi terminat
niciodată.

Izvorul Tămăduirii. Superstiţiie populare spun că vineri, de
Izvorul  Tămăduirii,  nu  se  lucrează.  Conform  tradiției,  pe
vremuri, cine lucra era lovit de o boală din care nu își mai
revenea până la moarte. În plus, în trecut nu se țesea nimic
deoarece cu pânza țesută în această zi nu se îmbrăcau nici
măcar cei morți deoarece nu puteau fi primiți pe cealaltă
lume.

În ziua de vineri, din 6 mai 2016, nu se face nici o treabă
casnică. Nu se spală și nici nu se calcă rufe. Se spune că
cine respectă acest obicei, va avea un loc asigurat în Rai.
Gospodinele respectă ziua de prăznuire şi nu spală, nu calcă
rufe şi nu croiesc un lucru de îmbrăcămite, pentru că acesta
nu va fi de folos şi nu va fi terminat niciodată.

Şapte  candidaţi  pentru
fotoliul  de  primar  al
Mangaliei
11 mai 2016 9:51
Startul campaniei electorale pentru locale 2016 se va da,
oficial, mâine. La Biroul Electoral de Circumscripţie nr. 2
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Mangalia  au  fost  depuse  şi  afişate,  public,  listele  cu
candidaţii la primăria municipiului şi cele pentru Consiliul
Local.  Potrivit  preşedintelui  BEC  Mangalia,  Georgeta
Bărbulescu,  până  la  ora  actuală  nu  a  fost  sesizată  nicio
neregulă din partea cetăţenilor cu privire la aceste liste.

Au  existat,  însă,  contestaţii  din  partea  unora  dintre
candidaţii la primarie, cu privire la listele de semnături ale
contracandidaţilor,  toate,  însă,  respinse,  definitiv,  de
instanţa constănţeană.

Potrivit preşedintelui BEC Mangalia, Georgeta Bărbulescu, s-au
înscris, în cursa electorală pentru locale, opt formaţiuni
politice şi şapte candidaţi la primărie. Astfel, PSD Mangalia
s-a  înscris  în  lupta  pentru  Consiliul  Local  cu  23  de
candidaţi, PNL – cu 24, UNPR – cu 24, ALDE – cu 24, PRU – cu
24, UDTTMR – cu 24, PMP – cu 19, PRM – cu 24.

Bătălia pentru fotoliul de primar se va da între actualul
edil, Cristian Radu, din partea PNL, Bogdan Maganu, membru
PSD, Ion Mincă, liderul PRM, Dan Moldovan, din partea PRU,
Constantin Bârboră – PMP, Mihai Sorin, – UNPR. Celor şase li
s-a adăugat, pe ultima sută de metri, Zanfir Iorguş, fost
primar al Mangaliei, timp de trei mandate şi fost deputat al
Colegiului 5. Acesta candidează independent, dar susţinut de
ALDE.

Începând de mâine, orice cetăţean al municipiului, care are de
semnalat  nereguli  sau  derapaje  în  procesul  campaniei
electorale, o poate face la sediul BEC, aflat la ultimul etaj
al Primăriei Mangalia.


